

獲推薦地質公園導賞員培訓課程的要求

Requirements of training courses for Recommended Geopark Guide (R2G)

提供課程的機構 Course provider	<ol style="list-style-type: none">1. 需要預先審批2. 需由秘書處確認，並公佈於獲推薦地質公園導賞員網站內 <ol style="list-style-type: none">1. Pre-approval required2. Recognized by the Secretariat and listed on the R2G website
課程的主要內容 Topics to be covered	<p>地質知識</p> <ol style="list-style-type: none">1. 香港基本地質認識，包括地質歷史和岩石類型分佈2. 加強認識有關香港地質公園的各個地質景點3. 基本古生物學4. 地質多樣性和地貌岩石保育的概念 <p>地質公園經營和管理</p> <ol style="list-style-type: none">5. 香港地質公園的運作模式和管理原則6. 各地質公園的模式、長處和弱點 <p>導賞技巧和地質導賞團規劃</p> <ol style="list-style-type: none">7. 基本講稿寫作技巧8. 對不同年齡人士及背景解說地質景點的技巧9. 基本地質導賞團設計和規劃，包括風險評估和管理 <p>Geological knowledge</p> <ol style="list-style-type: none">1. Basic geology of Hong Kong (including geological history and distribution of rock types)2. Enriched understanding of all geosites in Hong Kong Geopark3. Basic paleontology4. Geodiversity and geoconservation concepts <p>Geopark operations and management</p> <ol style="list-style-type: none">5. Operation model and management principles of Hong Kong Geopark6. Different geopark models, including their strengths and weaknesses <p>Guide skills and geotour planning</p> <ol style="list-style-type: none">7. Basic script-writing skills8. Geosite interpretation skills for visitors all ages and backgrounds9. Basic geotour design and planning, including risk assessment and management
導師要求 Trainers required	具有多個不同學習背景的導師，對學員有更大裨益 Trainers of diverse background to benefit the trainees